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Anakonda, családi
és kamikaze 
csúszda épül 
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MÁV-kampány: 
figyeljünk az átjárókban!
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In memoriam 
Földesi Ferenc 
Fjodor

6. oldal 

POLITIKA • Mire számíthatnak a nem kormánypárti települések 2026-ig?

Uralom vagy kiegyezés?
VV ÖSSZEÁLLÍTÁS

 Közvetlenül a választá-
sok után Lázár János úgy 
nyilatkozott, vége a polgár-
háborús időszaknak, azt te-
kinti legfőbb céljának, hogy 
a csatabárdokat elássák, a 
családokat egyesítsék a va-
sárnapi ebédnél, a szomszé-
doknak kezet kell nyújtania 
egymásnak és a különböző 
közösségekben az együtt-
működést helyre kell állítani 
a nem azonos politikai néze-
tet vallóknak. Ehhez képest 
több nyilatkozata, posztja, 
valamint a kormányzó párt 
megnyilvánulásai a nem a 
Fidesz mellett álló polgár-
mesterek szerint nem erről 
árulkodnak. Legalábbis úgy 
tűnik.
 Azt már korábbi számunkban is 
megírtuk, hogy Molnár Áron, Algyő 
nagyközség polgármestere nem volt 
hajlandó aláírni a Márki-Zay Péter 
szereplését a településén nem kívá-
natosnak tartó 15-ök levelét, ahogy 
akkor nyilatkozta a Vásárhelyi TV-
nek, „Mi egy nagyon független, önálló 
gondolkodású nép vagyunk ott Algyőn, 
nem nagyon szeretjük az ilyen hűség-
esküs dolgokat.”
Ezzel együtt április 3-a után gratu-

lált az újraválasztott képviselőnek 
a választási győzelemhez, és ismét 
felajánlotta együttműködését: „Az 
itt élők boldogulását szem előtt tartva 
a következő években közösen tegyünk 
azért, hogy a település békében fej-
lődjön tovább.” Lázár János reakciója 
Molnár Facebook posztja alá nem 
késett soká. Ebben egyrészt meg-
köszönte a polgármesternek a szép 
szavakat, másrészt a Hódpress által 
készített egyik fotót linkelte be, a 
tram-train átadásának napján, mely 
2021. november 29-én készült.
Molnár Áron Lázár kiírására rea-
gálva először is megköszönte, hogy 

MÁRTÉLYON IS SOKAN TÁMOGATTÁK LÁZÁR JÁNOST AZ ORSZÁGGYŰLÉSI VÁLASZTÁSON, DE PUTZ ANITA 2019-BEN 60 % FELETTI 
SZAVAZATARÁNNYAL MEGSZERZETT POLGÁRMESTERI MANDÁTUMA ELVILEG 2024-IG SZÓL. (FOTÓ: LÁZÁR JÁNOS FACEBOOK OLDALA)

olvasta a posztot. Azt is hozzátet-
te, már akkor is hiányolta Lázárt 
a képről. Ez is egy lett volna azon 
események közül az elmúlt négy év-
ben, fejtette ki, amikor együtt kellett 
volna örülniük egy sikernek. Reméli, 
hogy a következő ciklus olyan algyői 
képekkel lesz tele, amelyen ez meg-
történik.

Háború vagy béke lesz 
Mártéllyal? 

 Algyőhöz hasonlóan Mártély sem 
csatlakozott a 15-ök leveléhez. Putz 
Anita polgármester célkeresztbe ke-
rült, rendszeresen revolverezi a Fi-
desz-média, felróva neki azt a jolly 
joker kritikát, miszerint vezetése 
alatt nem fejlődik a falu. Ennek egyik 
legfőbb oka az lehet, hogy a kam-
pányban Putz Anita egyértelműen 
Márki-Zay Péter mellett állt ki.
Egy április 12-én közzétett, “Pénz 
vagy becsület” címet viselő posztja 
szerint arra akarják rávenni, hogy 
távozzon a polgármesteri tisztség-
ből. Ehhez pedig szerinte fel akarják 
oszlatni a testületet.
Álljon fel méltósággal, még megte-
heti. A mártélyi polgármester arról 
írt, hogy ezzel az üzenettel keresték 
meg.

Folytatás a 3. oldalon
MOLNÁR ÁRON MÁRKI-ZAY PÉTERREL ÉS BOTKA LÁSZLÓVAL 2021. NOVEMBER 29-ÉN 

SZERZŐDÉSEK • Egymás után írják alá a megrendeléseket, kivitelezői szerződéseket

Fejlesztések sorozatban
BOROS TAMÁS

 A Teleki utcai bölcsőde 230 
millió Ft-os rekonstrukciója 
még tavaly indult, azóta sor-
ben írják alá a városházán a 
szerződéseket. 
 Előbb az olvasókörök felújításáról 
szólókat látták el kézjegyükkel a pá-
lyázatok nyertesei és az önkormány-
zat vezetői, majd a belváros meg-
újításának első eleme, a Bakay-kút 
környékének rendbetételéről is 
szerződtek. Pont került a strandfür-
dő területére tervezett csúszdapark 
ügyére is (erről a 4. oldalon írunk), 

legutóbb pedig a játszótéri eszközök 
beszerzéséről számoltak be az ille-
tékesek.
40 millió forintos keretszerződést 
írt alá április 14-én Márki-Zay Pé-
ter polgármester, amelyekből a 36 
játszótérre vásárolnak különböző 
játszóeszközöket. Így mozgáskor-
látozottaknak hintát az Epres-kerti 
játszótérre és több baba-mama hin-
tát is. A Haász Kft. a megrendeléstől 
számítottan 2 hónapon belül vállalja 
a szállítást.
Egy tavalyi ígéretünket teljesítjük 
most. A 100 milliós játszótér fejlesz-
tésünknek egy nagyon fontos eleme 
az idei évre betervezett 40 millió 

forint. - mondta a polgármester az 
aláíráskor.
 A Népkerti játszótérre is kerülnek 
új játszóelemek, és április 21-én 
kerül aláírásra egy másik szerződés, 
amelynek keretében az elbontásra 
ítélt hajót pótolják majd, így első 
körben csak részlegesen, de júliustól 
teljesen megújul a Népkerti játszótér 
is.
Az idei évben is 40 millió forintot 
költenek a játszóterek felújítására, 
tavaly már elköltöttek mintegy 20 
millió forintot, jövőre pedig újabb 
40 milliót, így jön ki a már többször 
említett 100 millió forint, amit erre a 
célra fordít a város.  ÚJ ELEMEK LESZNEK A NÉPKERTI JÁTSZÓTÉREN IS



2.

2022. április 22.

Ország-Világ

NÉPSZAVAZÁS • Lehet érvénytelen szavazásra buzdítani

Véleményt nyilvánítottak
MTI

 A Kúria szerint nem jog-
sértő, hogy civil szervezetek 
a népszavazáson érvényte-
len szavazásra buzdítottak, 
ezért a bíróság megváltoz-
tatta a Nemzeti Választási 
Bizottság (NVB) ezzel ellen-
tétes tartalmú határozatát. A 
bíróság szerint a civil szer-
vezetek kampányukkal a vé-
leménynyilvánításhoz fűző-
dő alapjogukat gyakorolták.
 Az NVB korábban a népszavazá-
son érvénytelen szavazásra buzdító 
civil szervezetekkel szembeni kifo-
gások elbírálásakor jutott arra, hogy 
a népszavazási kampány nem irá-
nyulhat az érvénytelen szavazásra 
való buzdításra, „mert az nemcsak 
szétfeszíti, hanem át is töri a köz-
vetlen hatalomgyakorlás alkotmá-
nyos célját és a mögötte meghúzódó 
jogalkotói akaratot”. A testület 
szerint az érvénytelen szavazás-
ra buzdítás ezért visszaélésszerű  
joggyakorlásnak minősül.
Az NVB az Amnesty International 
Magyarországot és a Háttér Társa-
ságot ugyanezért három-három-
millió forint bírság megfizetésére 
kötelezte.
A Kúria szerdán a Háttér Társaság 
felülvizsgálati kérelmét érdemi 
vizsgálat nélkül elutasította, mert a 
kérelmező szervezet nem adott elő 
érdemi érvelést, miért volt jogsértő 
az NVB határozata.

Viszont a bíróság érdemben bírálta el 
az Amnesty International Magyar-
ország, valamint a 15 civil szervezet 
felülvizsgálati kérelmeit, megvál-
toztatta az NVB marasztaló határo-
zatait és a kifogásokat elutasította. A 
Kúria a két közzétett határozatában 
– az egyiket az Amnesty nyújtotta 
be a hárommillió forintos bírság 
miatt, a másikat a 15 civil szervezet 
közösen – arra jutott, hogy a civil 
szervezetek a kampányban a véle-
ménynyilvánításhoz fűződő jogukat 
gyakorolták.
A 15 civil szervezet jogorvoslatát el-
bíráló határozatában a Kúria azt írta, 
a népszavazáson való részvétel a 
választópolgárok számára nem kö-
telezettség, hanem alapjog, amellyel 
a választópolgár élhet úgy, hogy 
a népszavazáson nem vesz részt, 
részt vesz és szavaz érvényes vagy 
érvénytelen szavazat leadásával.
Érvénytelen szavazat leadása nem 

valósít meg jogsértést, kifejezi a vá-
lasztópolgár azon akaratát, hogy a 
feltett kérdésekkel kapcsolatban ily 
módon az érdemi döntéstől tartóz-
kodik, írta a bíróság.
A Kúria szerint bár az érvénytelen 
szavazásra való felhívás ellentétes 
lehetne a népszavazás jogintézmé-
nyének alkotmányos céljával, de a 
szólásszabadság, a közügyeket érin-
tő véleménynyilvánítás – a kormány 
által kezdeményezett népszavazás 
kapcsán is – különös védelmet ér-
demel, korlátozása csak alkotmá-
nyos, törvényes okból lehetséges.
A bíróság közölte: nincs olyan jog-
szabályhely, amely az érvénytelen 
szavazat kampányüzenetét tiltaná.
Az Amnesty International felül-
vizsgálati kérelmének elbírálásakor 
pedig a Kúria azt írta: a civil szerve-
zet kampánytevékenysége közéleti 
témát érintő véleménynyilvánítás 
volt, a szólásszabadság pedig külö-
nös védelmet élvez a kampányban.
A bíróság szerint a civil szervezet 
nem visszaélésszerűen, hanem – 
alkotmányos jogával élve – közéleti 
véleménye kifejezéseként buzdí-
totta közösségi honlapja látogatóit 
érvénytelen szavazat leadására, így 
nem sértette meg a jóhiszemű és 
rendeltetésszerű joggyakorlás nép-
szavazási eljárási alapelvet. A Kúria 
ezért az NVB határozatait megvál-
toztatta és a kifogásokat elutasítot-
ta; a bíróság határozatai jogerősek.

SOKAKNAK NEM TETSZETT MÁR A TÉMAFELVETÉS SEM

AZ AMNESTY INTERNATIONAL IS ÉRVÉNYTELEN SZAVAZÁSRA BUZDÍTOTT

MÉDIA • Márki-Zay szerint végig hazudtak 
róla a kampányban

Meghívás 
választás után

BOTTYÁN RÓBERT

 Váratlanul meghívták 
a közmédiába, élő adásba 
Márki-Zay Pétert, másfél 
héttel a választások után. 
Az ellenzék volt miniszter-
elnök-jelöltje azt hangsú-
lyozta, hogy a programjuk 
egészen egyszerűen nem 
jutott el a választókhoz, el-
lenben a Fidesz hazugság-
kampányával, amivel őket 
támadták.
 Fantasztikus eredmény, hogy az 
ellenzék képviseletében itt lehetek 
az MTVA-ban. Négy év alatt 5 percet 
kaptunk, de most már egy bukott 
választás után bejöhetünk – így 
kezdte a beszélgetést Márki-Zay 
Péter a 48 perc c. műsorban, majd 
ennek örömére néhány másodperc 
néma csendet kért. A műsorvezető, 
Lánczi Tamás erre reagálva arról 
beszélt, számtalanszor keresték 
az ellenzéki szövetséget, lett volna 
lehetőségük szerepelni és reklá-
mozhattak is volna. Szerinte ennek 
hátterében az állt, hogy az ellenzék 
narratíva szerint ők gonoszak és 
nem lehet bejutni hozzájuk.
Ezt követően az előválasztásról volt 
szó. Márki-Zay minden ellenzéki 
párttal kapcsolatban volt. Kifejtet-
te: országos szinten nem tudták 
megvalósítani az összefogást, amit 
2018-ban Hódmezővásárhelyen 
igen. Utólag kiderült, lehetetlen volt 
nyerni, a propaganda mindent át-
hatott. A hazugságokat sem tudták 
cáfolni, mondta, nem jutott el az 
emberekhez. Sok jó megoldást dol-
goztak ki a programukban, remélik, 
a Fidesz megvalósítja, hiszen sok 
probléma áll előttünk: egészség-
ügy, infláció, megélhetés, stb. Ez 
egy utolsó próbálkozás volt, hogy 
így le tudják-e győzni minden idők 
legkorruptabb kormányát. A Fidesz 
bármikor meg tudja ismételni eze-
ket a hazugságkampányokat, ezért 
jelenleg felesleges arról beszélni, mi 
lesz 4 év múlva – fogalmazott.
A migráció ügyében nem jutott kö-
zös nevezőre Lánczi és Márki-Zay. 
A műsorvezető szerint az ellenzék a 

határon túli magyarokat is illegális 
migránsnak vette, az ellenzéki po-
litikus kijelentette, hogy őket nem 
számították bele, ellenben Gruevsz-
kit annak nevezte.
Márki-Zay beszélt arról, a buboré-
kok áttörésére meghökkentő kije-
lentések kellettek. Trump megnyerte 
a választást egyszer, de Amerikában 
például volt jelölti vita, ott üldözik 
a korrupciót és valódi demokrácia 
van. Megemlítették az ominózus 
Partizán-interjút. Márki-Zay kö-
zölte, hazudtak, hogy katonákat 
küldenének Ukrajnába, vagy elzár-
nák a gázcsapokat. Úgy fogalmazott: 
üzenetátadási problémáik vannak, a 
Fidesznek nincsenek. Nem jutott el 
a programjuk az emberekhez. Min-
den, amit mondtak rólam, hazugság 
volt – jelentette ki.
„Sajnálom, hogy ide jutott az ország, 
volt már leválthatatlan kormány, de 
azok a rendszerek okosabbak voltak, 
pl. a dualizmus alatt nagy fejlődés 
volt, a Horthy-korszakban Klebelsberg 
alatt sokat fejlődött az oktatás, még a 
Kádár-korszakban is ,,a legvidámabb 
barakk voltunk”, most még Románia 
is elmegy mellettünk” – fogalma-
zott Hódmezővásárhely polgármes-
tere.
A műsor vége felé kifejtette: egy a 
célja, hogy a gyermeke versenyké-
pes bérért dolgozhasson, kapjon 
megfelelő egészségügyi ellátást. 
Azért szeretne pártot alapítani, mert 
megígérte, hogy létrehoznak egy 
néppártot, ahol segíteni fognak a fi-
ataloknak. Nem értenek mindenben 
egyet az ellenzéken belül, de meg 
kellett próbálni egy közös ellenféllel 
szemben, de most az összefogás sem 
segített. Nem volt demokratikus a 
választás – fejtegette.
Kérdésre válaszolva elmondta, párt 
nélkül nehéz munka lett volna a 
parlamentben, ezért nem veszi fel a 
mandátumot és továbbra is felelős-
séggel tartozik Hódmezővásárhe-
lyért.
Szerinte Gyurcsány Ferenc téved, ha 
azt hiszi, más miniszterelnök-je-
lölttel nyertek volna. Neki most 
egy bűnbak kellett. A műsor ennél a 
pontnál ért véget, lejárt az idő. 

BOTTYÁN RÓBERT

 Az ukrán menekültekről 
az önkormányzat gondos-
kodik, valamint sokat segí-
tenek civilek is. Dr. Berényi 
Károly alpolgármester tájé-
koztatása szerint önkéntes-
nek jelentkeztek: ukránul, 
oroszul tudók, szabadide-
jüket szívesen felajánlók, 
egészségügyi dolgozók, ta-
nárok. A város lakosságától 
is rengeteg felajánlás érke-
zett: bútorok, háztartási gé-
pek, gyermekruhák, iskolai 
felszerelések. A pénzbeli, 

anyagi segítség is jelentős.
 A Csengettyű-közi üres laká-
sokban helyezték el őket. A város 
közétkeztető cége, a Prizma Food 
Kft. egyszeri meleg étkezést bizto-
sít 20 fő számára a hétköznapokon. 
Az iskolás gyerekek étkeztetését a 
tankerület vállalta, hétvégén pedig 
kedvezményes áron kapnak ebédet a 
Vuk étteremből.
Az óvodás és az iskolás korúakat 
befogadta néhány órára a Németh 
László Általános Iskola és Gimná-
zium, valamint az Oldalkosár utcai 
óvoda.
Tetyana Stupakova már közel 20 
éve él Vásárhelyen, a vásárhelyi női 
kézilabda csapat tehetséges ukrán 

sportolója volt. A városban maradt és 
másfél éve megszületett kisfia is. Jól 
beszél magyarul is és nagyon fontos 
kapcsolattartó az ukrán menekültek 
és a vásárhelyi segítők között.
A Rákos testvérek, Tímea és Réka a 
legaktívabb és legeredményesebb 
civil segítség. A gyerekek és a 2 hó-
napos várandós kismama gondozá-
sát Fülöpné Andruk Emese védőnő 
vállalta. A felnőttek orvosi ellátását 
Dr. Mester János háziorvos, a gyere-
kekét pedig Dr. Berényi Károly végzi. 
Az alpolgármester elárulta, ehhez a 
segítőmunkához egy állandó irányí-
tó stáb is kell, akik a Polgármesteri 
Hivatal berkein belül végzik tevé-
kenységüket. 

HÁBORÚ • Civilek is segítik a hazájukat elhagyni kényszerült 
családokat

50 menekült a városban

BEHÍVTÁK A VÁLASZTÁS UTÁN (KÉP: M1)
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Folytatás a címoldalról

 – Hamarosan kezdődik a teljes 
lejáratás, megaláztatás és akár sok-
kal rosszabb is. Nyert a kormányzó 
párt, nekem mennem kell, ez volt 
olvasható a bejegyzésben.
Április 13-án Lázár János valóban 
megjelent Mártélyon, akkor a Vásár-
helyi TV-nek azt nyilatkozta, hogy 
köszönetet jött mondani azoknak a 
képviselőknek, akik őt támogatták. 
Mindenesetre a meghívottak egyike, 
Somodi István Vendel sajátos for-
mában április 13-án reggel, tehát 
még a találkozó előtt azt közölte 
Facebook-oldalán, lemond man-
dátumáról, mert szereti a faluját, 
és nem várhatnak még éveket egy 
bölcsődére…..sem. “Sajnos ilyen 
világot élünk.” – tette hozzá a 
képviselő, akit a bejegyzése szerint 
megfenyegettek. Somodi egyébként 
a Vásárhelyi TV-nek a találkozó után 
azt mondta, hogy egy jót beszélget-
tek Lázár Jánossal.
Noha Mártélyon is több szavazatot 
kapott a Fidesz, mint az ellenzéki 
összefogás, sokan érzik úgy a tele-
pülésen, hogy országgyűlési képvi-
selőjük semmit sem tett az utóbbi 
négy évben a helyiekért, most pedig 
zsarolással igyekszik megbuktatni a 
polgármestert. 
Kívülről szinte teljesen elkészült a 
mártélyi bölcsőde (amire a lemon-
dását Facebook posztban “beígérő” 
Somodi István Vendel utalt), belül 
azonban még sok munkára lenne 
szükség, hogy gyerekeket tudjon fo-
gadni az intézmény. Szinte minden 
pályázati lehetőséget megragadott 
az önkormányzat, azonban pénzt 
eddig nem kaptak a kormánytól. A 
helyi közéletet nyomon követő Ró-

zsa János úgy számol, több mint 30 
gyerek született azóta, hogy zárva 
tart a bölcsőde, és szerinte Lázár Já-
nos hiába ígérte meg korábban, hogy 
közbenjár az ügyben, végül semmi 
sem történt. Azt mondja, egyáltalán 
nem volt Mártélyon, egyetlen ön-
kormányzati ülésre, egyetlen ren-
dezvényre nem jött el.
Rózsa János felrója Lázár Jánosnak 
azt is, hogy a kampányban egyál-
talán nem foglalkozott a helyieket 
érintő kérdésekkel, ehelyett azzal 
riogatta az embereket, hogy ha 
Márki-Zay Pétert választják meg 
parlamenti képviselőnek, akkor há-
borúba vezeti az országot. A hódme-
zővásárhelyi polgármester többször 
járt a településen a kampányban, 
Katona Sándorné még egy húsleves-
re is meginvitálta Márki-Zay Pétert, 
amikor végigjárta a környéket. 
A mártélyiak hallottak róla, hogy a 
korábban bezárt általános iskola és 
a kényszerből zárva tartó bölcső-
de ügye a politikai csatározások 
kereszttüzébe került, ám a nyil-
vánosság előtt kevesen vállalták a 

véleményüket. Sós Miklós nyugdíjas 
középiskolai tanár szerint nagyon 
fontos lenne, hogy Mártélyon ne 
csak óvoda, de bölcsőde és isko-
la is működjön. Nagy terhet jelent 
ugyanis a családoknak, hogy Hód-
mezővásárhelyre vagy Mindszentre 
kénytelenek beíratni a gyerekeiket. 
Szerinte egyébként a kormány sok-
szor mást mond, és mást tesz. 
A településen április 27-én lesz 
testületi ülés, és akkor valószínűleg 
kiderül, hogy Lázár János arról be-
szélt-e a négy képviselővel, amit a 
polgármester asszony vélelmezett 
posztjában.

Márki-Zay Péter is 
tárgyalna Lázár Jánossal

 Az már a választások után egyér-
telmű volt, hogy Márki-Zay Péter, 
saját döntése értelmében nem ül be 
a parlamentbe, marad Hódmező-
vásárhely polgármestere. Később a 
Vásárhelyi TV Időben című műso-
rában azt mondta, még a választás 
hetén gratulált Lázár Jánosnak, re-
ménykedik benne, hogy el fog jönni 
Hódmezővásárhelyre is, hiszen azt 
mondta, hogy a körzet mind a 19 
településére elmegy. Arra a kérdés-
re, hogy le tudnak-e ülni úgy, hogy 
egyes dolgokat félretesznek, azt vá-
laszolta: „Természetesen, rajtam nem 
múlik. A város érdeke az első, nem az 
egyéni sértődöttség ideje van, én nyi-
tott vagyok.”
Márki-Zay elárulta, vannak olyan 
ügyek, amikben tudna segíteni a 
városnak az újraválasztott képvi-
selő. Így például, hogy a 33 Csen-
gettyű közi lakást kiadhassák – ne 
csak most az ukrán menekülteknek, 
hanem a vásárhelyi lakáskeresők-

nek, – ehhez egy aláírás hiányzik. A 
Bethlen, a Németh László, a Klauzál 
utcai, az Eötvös iskolák felújítása, 
ahol átcsoportosítási kérelmek mi-
att állnak a pályázatok. Annak a vé-
leményének is hangot adott, hogy ha 
Lázár János jóindulatot gyakorolna, 
akkor elindulhatnának ezek a pro-
jektek és fejlődhetne a város azon 
kívül is, ami most saját források fel-
használásával folyamatban van. 

Kübekháza Molnár Róbert 
ellenzékisége miatt bukja 
a pályázatokat?

 Végül jöjjön egy rövid helyzetkép 
a megye 01. számú egyéni választó-
kerületéből. Kübekháza polgármes-
tere, Molnár Róbert is arról adott 
hírt, hogy elégtételt akarnak venni 
rajta. A községnek a Magyar Falu 
Program során most beadott hét pá-
lyázata közül egyik sem nyert.
Molnár bejegyzését azzal indítja, 
hogy tavaly ősszel együtt ebédelt 
Bartók Csabával, a Fidesz szegedi 
választókerületi elnökével. Állítása 
szerint akkor azt kérte tőle, hogy 
fogja be a száját, legyen csendben és 
ne írogasson, könyvet is csak a vá-
lasztások után, akkor lesz pénz, lesz 
pályázati támogatás. A polgármester 
elmondta neki a jogállamisággal és 
az önkormányzatisággal kapcsola-
tos aggályait és azt, hogy hallgatást 
nem ígérhet, mert a lelkiismerete 
ellen még a pénzükért cserébe sem 
fog ágálni, de annyit megtehet, hogy 
megköszön minden pályázati támo-
gatást, amit kapnak.
E beszélgetést követően tartaléklis-
táról nyert két, korábban vesztesnek 
ítélt nagyösszegű pályázatuk.
„Tegnapelőtt felhívott egy fideszes ba-

rátom, aki közölte velem, hogy készül-
jek fel, mert elégtételt vesznek rajtam 
is. Tegnap kihirdették a magyar falus 
pályázatokat. Hét pályázatot készítet-
tünk. Mi magunk. Mindegyiket szel-
lemi igényességgel, precízen, szívünk 
teljességével. Egyik sem nyert” – írta 
április 13-án Molnár.
Kiemelte: egyik pályázatuk a temetői 
fejlesztés keretében, a tönkrement 
kétszemélyes halotthűtő cseréjét 
tette volna lehetővé, amelyet önerő-
ből nem tudnak kifizetni. Azért 
nyújtották be immár másodszorra 
ezt a pályázatukat, hogy a kübekhá-
zi elhunytakat ne kelljen hűtésre a 
szomszédos Kiszomborra átvinniük. 
Mindössze 1.498.600 Ft-ra pályáz-
tak a 35 milliós maximális keret he-
lyett. Írt arról is, többször hívta Bar-
tókot telefonon, hogy megkérdezze, 
miként történhetett az, hogy húsz 
éven keresztül sikeresen pályázó, 
az Év Településévé is megválasztott 
falujuk, miért lett hirtelen ilyen si-
kertelen. Hétszer foglalt volt, nyol-
cadikra felvette, de egyből kinyomta 
a telefonját – közölte Molnár.
Bartók Csaba a szegedma.hu-nak azt 
mondta, ez egy hazugság, Molnár 
Róbert pedig egy főállású kormány-
bíráló. Szerinte a település szocia-
lista országgyűlési képviselőjéhez, 
Szabó Sándorhoz kellene fordulnia a 
polgármesternek a pályázatok miatt.
Visszatérve a Hódmezővásárhely, 
Makó térségéhez, a friss hírek sze-
rint több mint 410 millió forint 
fejlesztési forrást nyertek el a vá-
lasztókerülethez tartozó települések 
a Magyar Falu Program keretében. 
A kormánypárti portál felsorolása 
alapján se Algyő, se Mártély nem 
nyert pályázatot. 

POLITIKA • Mire számíthatnak a nem kormánypárti települések 2026-ig?

Uralom vagy kiegyezés?

LÁZÁR JÁNOS MÁRTÉLYON IS KÖSZÖNETET MONDOTT, AHOGY AZ ÖSSZES 
VÁLASZTÓKERÜLETI TELEPÜLÉSEN MEGTESZI ÍGÉRETE SZERINT

VÁLASZTÁS • Elutasították a Mi Hazánk panaszát

Jogerős a választások végeredménye
VV ÖSSZEÁLLÍTÁS

 Megszületett a végered-
mény Csongrád-Csanád 
megye 4. számú egyéni kör-
zetében, és országosan is.
 A Nemzeti Választási Iroda adatai 
szerint Csongrád-Csanád megye 4. 
számú egyéni választókerületében:
• 1. Lázár János (Fidesz-KDNP) – 

51,77 Százalék, 28 753 szavazat
• 2. Márki-Zay Péter (DK-Job-

bik-LMP-MSZP-Momentum-Pár-
beszéd) – 40,20 százalék, 22 328 
szavazat

• 3. Veres Csaba Levente (Mi Hazánk) 
– 5,29 százalék, 2938 szavazat

• 4. Kis József (MKKP) – 1,70 Százalék, 
944 szavazat

• 5. Szabó Zoltán (MEMO) – 0,83 Szá-
zalék, 463 szavazat

• 6. Kovács István (Munkás-
párt-ISZOMM) – 0,21 százalék, 119 
szavazat

Április 9-én a 49. számú szavazó-
körbe érkező szavazatokat összesí-
tették. Itt 119-en helyben voksoltak, 
a külképviseletekről és az átjelent-
kezőktől 1668 szavazat jött. A szám-
lálás alapján Márki-Zay Péter 1043, 
Lázár János 595, Veres Csaba 64, Kis 
József 49, Szabó Zoltán 19, Kovács 

István 4 szavazatot kapott.
Ezzel kapcsolatban nem lehet 
egyértelműen eldönteni, hány sza-
vazat érkezett az egyes jelöltekre 
hódmezővásárhelyi lakosoktól, így 
azt sem lehet teljes bizonyossággal 
kijelenteni, ki kapott több szavaza-
tot a megyei jogú városban. 
Országosan is jogerőssé vált az áp-
rilis 3-ai országgyűlési választás 
eredménye, miután a Kúria a vá-

lasztás országos listás eredményét 
megállapító határozat ellen a Mi 
Hazánk Mozgalom által benyújtott 
egyetlen jogorvoslati kérelmet is 
elutasította, írta az MTI.
Az új parlamentben a Fidesz-KDNP 
soraiban 135, az Egyesült Ellenzé-
kében 57, a Mi Hazánkéban 6 fő ül 
majd, míg a Magyarországi Németek 
Országos Önkormányzatát 1 ember 
képviseli. 

MOLNÁR VÉLEMÉNYE MIATT NEM NYERTEK A KÜBEKHÁZI PÁLYÁZATOK?ALÁÍRÁSOKAT KÉR, JÓINDULATOT VÁR MÁRKI-ZAY PÉTER
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ÉLMÉNYEK • 176 milliós fejlesztés indul a strandfürdőn

Anakonda csúszda is lesz
B. D.

 Aláírták a csúszdapark 
építéséről szóló szerződést 
– akár már júliustól kipró-
bálhatják a vásárhelyiek, 
ezen felül sínen van a kem-
pingfejlesztés is, ugyanis 
három érvényes ajánlat ér-
kezett, amelyek közül egy 
debreceni cég a nyertes, 
velük május elején kötnek 
megállapodást.
 Két éves előkészítő munka ered-
ménye, hogy eljutottunk idáig. 
Mindenképpen megfelelő verseny 
mellett kívántuk azt a 2019-ben 
megfogalmazott célunkat elérni, 
hogy egyrészt új szolgáltatást kí-
náljunk a hódmezővásárhelyi fürdő 
vendégei számára, másrészt a három 
évvel ezelőtti 500 milliós működési 
ráfordítást, ami az önkormány-
zatot terhelte, 300 millió forintra 
csökkentsük. Reményeink szerint 
a növekvő forgalom lehetővé teszi, 
hogy a város számára még ennél is 
kevesebb pénzbe kerüljön a strand 
üzemeltetése, és az itt megspórolt 
összeget további fejlesztésekre 
fordíthatjuk – mondta lapunknak 
Márki-Zay Péter a kivitelezési szer-
ződések aláírását követően.
A polgármester hangsúlyozta, a 
csúszdapark építése és a kemping 
fejlesztése is e célt szolgálja. A vá-

rosvezető kiemelte, a városkártyával 
rendelkező vásárhelyiek kedvez-
ményesen vehetik igénybe a fürdő 
szolgáltatásait. Elhangzott, hogy az 
érintett vállalkozásoknak noha négy 
hónapjuk van a csúszdapark kiala-
kítására, ha a körülmények lehetővé 
teszik, már július elejére végezhet-
nek a munkákkal, így a nyári szezon 
nagyobb részében használhatják az 
55 méter hosszú “Anaconda”, a 17 
méteres “Családi” és a közel 9 mé-
teres magasságból induló “Kamika-
ze” csúszdát a látogatók.
Április 13-án három céggel állapo-
dott meg a megbízó HVSZ Zrt. A vas-
beton műtárgyak tervezését és kivi-
telezését a vásárhelyei ALBAU-2001 
Kft. nyerte el 30,8 millió forintos 

ajánlatával. A víztechnológiai és 
vízgépészeti munkákat a kecskeméti 
Kardos Uszoda- és Víztechnika Kft. 
kapta, melynek 65,1 milliós ajánlata 
volt a legalacsonyabb. A csúszdákat 
pedig a lengyelországi Katowicében 
székelő Amnon Polska Sp. szereli fel 
80 millió forintért.
Katona Zsolttól, a Hód-Fürdő Kft. 
ügyvezetőjétől megtudtuk, a régi 
tanmedence körüli munkaterületet 
már aznap átadták a kivitelezőnek. 
A másik futó projekt, a kemping-
fejlesztés kapcsán elárulta, arra a 
feladatra három érvényes pályázat 
érkezett, és már a bírálat is lezajlott: 
egy decemberi céggel kötnek majd 
szerződést, a tervek szerint május 
első napjaiban. 

ILYEN CSÚSZDÁK VÁRJÁK MAJD A STRANDOLÓKAT VÁSÁRHELYEN IS.

FEJLESZTÉSEK • 69 millió forintot nyertek

Segítség a tanyáknak

B. D.

 Tanyák fejlesztésére nyert 
69 millió forintot a vásár-
helyi önkormányzat, két 
pályázata is sikeres lett a vi-
dékfejlesztési programban.
 Az egyik projektre, ami a Sós-
halmi tanyavilágot érinti, 25 millió 
forintot ítéltek meg, mégpedig a 

kisméretű infrastruktúra vala-
mennyi típusának létrehozására, 
fejlesztésére vagy bővítésre, bele-
értve a megújuló energiával és az 
energiamegtakarítással kapcsolatos 
beruházásokat is.
A másik nyertes pályázat révén 44 
milliós támogatás érkezik, amikből 
a tanyák háztartási léptékű villamos 
energia fejlesztéseit lehet megvaló-
sítani. 

(JOBBAN) ÉLHETŐ TANYÁKAT SZERETNÉNEK KIALAKÍTANI (A KÉP ILLUSZTRÁCIÓ)

SZOLGÁLTATÁS • Az önkormányzat két éve olcsóbban oldotta meg 

Hatszor drágábban 
buszoztat a tankerület
B. D.

 Többszöröséért szállítja a 
Volánbusz a vásárhelyi diá-
kokat úszásoktatásra, mint 
korábban a város, ugyan-
is a nyilvános adatok sze-
rint erre a tanévre ezért a 
szolgáltatásért 8 millió 267 
ezer forintot kap az állami 
busztársaság a Hódmező-
vásárhelyi Tankerületi Köz-
ponttól, míg a 2019/2020-as 
tanévben az első karantén 
idejéig 1 millió 390 ezer fo-
rintért szállította a tanuló-
kat az önkormányzat.
 2019 szeptemberében 405, míg 
a tavalyi tanévkezdéskor 469 forint 
volt egy liter gázolaj ára: ez közel 
16 százalékos drágulás, ám ennek a 
többszöröse mutatkozik meg abban 
a megbízásban, amit a Hódmezővá-
sárhelyi Tankerületi Központ kötött 
a Volánbusz Zrt.-vel a vásárhelyi 
diákok úszásoktatásra szállítására 
vonatkozóan. Hozzá kell tenni, az 
állami iskolák fenntartójának kö-
zérdekű adatai között található ki-
mutatás szerint a 8 millió 267 ezres 
ügylet magában foglalja az atlétikai 

A SZOLGÁLTATÁST JELENTŐSEN DRÁGÁBBAN LÁTJÁK EL (A KÉP ILLUSZTRÁCIÓ)

foglalkozásokra történő szállítást 
is. A különbség így is tetemes ahhoz 
képest, hogy korábban az önkor-
mányzat mennyiért teljesítette ezt a 
vállalást.
Korábban arról is írtunk, hogy 42 
millió forintért szerződött le erre a 
tanévre a Volánbusszal a Hódme-
zővásárhelyi Tankerületi Központ, 
mindezért öt útvonalon összesen 
167 tanuló iskolába szállítását kell 
biztosítani, ezt négy nagy- és egy 
kisbusszal oldják meg. A batidai te-
rületről, Erzsébetről, Kútvölgyről, 
Szikáncsról és Mártélyról utaztatják 
be a gyerekeket tanév idején a város 

általános iskoláiba.
Összehasonlításképp a 2019/2020-
as tanévben még a hódmezővá-
sárhelyi önkormányzat szervezte 
és működtette az iskolabuszokat, 
szeptembertől egészen március 16-
ig, a digitális oktatás elrendeléséig. 
A nyilvános közérdekű adatai szerint 
a fenti időszakban a Hódmezővásár-
helyi Tankerületi Központ  nettó 4,7 
millió forintért bízta meg azzal a 
várost, hogy Batidáról, Erzsébetről, 
Kútvölgyről és Szikáncsról utaztassa 
az iskolásokat. 

ÓVODÁK • Minden személyesen 
megtekinthető áprilisban

Újra nyílt napok
MUNKATÁRSUNKTÓL

 A koronavírus-járvány 
miatt két évig nem tud-
ták megrendezni a beíratás 
előtti óvodai nyílt napokat, 
de az idén végre minden vá-
sárhelyi intézmény fogad-
hatja az érdeklődő szülőket 
és gyerekeket. Az első nyílt 
napot április 12-én tartot-
ták az Oldalkosár utcai óvo-
dában, és a májusi beíratás 
előtt minden önkormány-
zati fenntartású oktatási 
intézményben lesz oviváró 
rendezvény, mutatjuk, hogy 
április 22-ét követően hol 
lesz még beiratkozós nap.
 Fontos, hogy a nyílt napokon a 
szülők kapnak egy formanyomtat-
ványt, amely egyben egy szándék-
nyilatkozat is. Ezt érdemes elvinni 
a beiratkozáskor, mert lerövidíti 
az adminisztrációt. Lényeges az is, 
hogy más okmányokat is vigyen ma-
gával a szülő.
A beiratkozáshoz a kisgyermeknek a 
személyi igazolványát, a lakcímkár-
tyáját, a TAJ kártyáját kell hozniuk, 
illetve, ha sajátos nevelési igény 
fennáll, annak a szakértői vélemé-
nyét várják, valamint egy orvosi iga-
zolást, hogy óvodaérett, és óvodába 
léphet. Ezeken kívül a szülőktől is a 

személyi igazolványt és lakcímkár-
tyáját fogják elkérni.
Április folyamán valamennyi önkor-
mányzati fenntartású óvodában tar-
tottak és tartanak oviváró nyílt na-
pokat Hódmezővásárhelyen. Lapunk 
megjelenését követően a következő 
helyszíneken és időpontban:
• Tornyai utcai Óvoda: 04. 25. (hétfő) 

16.00-17.00 és 04.26. (kedd) 10.30-
11.30

• Pál utcai Óvoda: 04. 28. (csütörtök) 
16.00-17.00

• Malom utcai Óvoda: 04. 27. (szerda) 
15.30-17.00

• Oldalkosár u. 4. szám alatti Óvoda: 
04. 27. (szerda) 9.00-11.00 és 15.00-
16.30

• Szabadság téri Óvoda: 04. 27. (szer-
da) 9.00-11.00

• Magvető utcai Óvoda: 04. 27. (szer-
da) 15.30-17.00

• Szent István utcai Óvoda: 04. 27. 
(szerda) 15.30-17.00

• Észak utcai Óvoda: 04. 28. (csütör-
tök) 15.00-17.00

A beíratás május 2-án és 3-án lesz, 
amikor 8- tól 17 óráig várják a szü-
lőket az intézmények. A gyermek 
abban az évben, amelynek augusz-
tus 31. napjáig a harmadik életévét 
betölti, a nevelési év kezdő napjától, 
azaz szeptember 1-jétől legalább 
napi négy órában óvodai foglalko-
záson köteles részt venni. 

ÚJRA JELENLÉTI LEHET A NYÍLT NAP
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SZAKMAI VERSENYEK • A Corvin és az Eötvös diákjai is jól szerepeltek

Érmek Szolnokról
BOTTYÁN RÓBERT / BOROS TAMÁS

 A Pelikán Kupa nevű or-
szágos szakmai versenyen 
immár hagyományosan 
részt vesznek a Hódmezővá-
sárhelyi Szakképzési Cent-
rum Corvin Mátyás Tech-
nikum és Szakképző Iskola 
tanulói. Mindig szép ered-
ményekkel térnek haza, így 
ebben az évben is siker-
rel mérették meg magu-
kat – közölte szerkesztősé-
günkkel az iskola. Szintén 
Szolnokon és szintén szép 
sikereket értek el az Ágaza-
ti és ágazaton belüli speci-
alizáció szakmai érettségi 
vizsgatárgyak versenyén az 
Eötvös József Technikum 
diákjai közül hárman.
 A Corvin diákjai közül cukrász 
tanuló kategóriában Andrikó Vi-
rág Angelika és Páhi Lujza (3/11/2) 
aranyérmesek lettek, valamint 28 
versenyző közül a legmagasabb 

pontszámmal elhozták a kategória 
Pelikán Kupáját. Felkészítő tanáruk: 
Bereczkiné Palócz Gyöngyi. Munká-
ik: karamell artisztika, hagyomá-
nyos Rákóczi túrós, tonka-karamell 
desszert, gesztenye- erdei gyümölcs 
desszert.
Szakács tanuló kategóriában Bar-
nóczki Lili, Szécsényi Norbert és 

kategóriában Majoros Benedek 
egyéni indulóként elismerő okleve-
let kapott.
Január végén, február, illetve április 
elején rendezték meg az Ágazati és 
ágazaton belüli specializáció szak-
mai érettségi vizsgatárgyak verse-
nyét (ÁSZÉV). A Hódmezővásárhe-
lyi SZC Eötvös József Technikum 
diákjai közül hárman jutottak az 
ÁSZÉV II. fordulójába, majd a szóbeli 
döntőbe, tájékoztatta szerkesztősé-
günket Hornyák János, a technikum 
igazgatója.
A III. fordulóra, a szóbeli döntőre 
2022. április 06-án, illetve 07-én 
került sor Szolnokon. A Kozmetikai 
ismeretek ágazati szakmai érettségi 
vizsgatárgyból Futó Mária és Lovász 
Kamilla, Egészségügyi technikai is-
meretek vizsgatárgyból Bakos Réka 
képviselte az intézményt rendkívül 
szép eredménnyel, ugyanis mind-
hárman országos dobogós helyezést 
értek el, egész pontosan Lovász 
Kamilla és Bakos Réka országos 1. 
helyezést, míg Futó Mária országos 
2. helyezést ért el. 

Terbán Zsolt Márkó versenyeztek, 
ők elismerő oklevelet kaptak. Felké-
szítő tanáruk: Török Ferenc.
Külön érdekesség, hogy az iskola 
felnőtt tanulói is indultak a ver-
senyen, szintén sikeresen: felnőtt 
menza menü szakács kategóriában 
Kucsera László vállalkozó bronzér-
mes helyezést ért el, felnőtt szakács 

Felkészítő oktatók Kozmetikai is-
meretekből: Bertáné Csépán Erzsé-
bet, Nagyné Szél Katalin és Surányi 
Orsolya, Egészségügyi technikai 
ismeretekből: Horváth Mihály és 
Bakosné Baranyi Ibolya. 

FOTÓ: HSZC, CORVIN MÁTYÁS TECHNIKUM ÉS SZAKKÉPZŐ ISKOLA

AZ EÖTVÖS DIÁKJAI IS SIKERESEN 
SZEREPELTEK SZOLNOKON (FOTÓ: HSZC)

PÁLYÁZAT • Sikeresek a vásárhelyi szereplők

3,5 milliárdos fejlesztés
B. D.

 Az elmúlt hetekben kö-
zel 1,7 milliárd forint uniós 
vidékfejlesztési támogatást 
ítéltek meg a mezőgazdaság 
hódmezővásárhelyi szerep-
lőinek.
 Kilenc vásárhelyi gazda és négy 
helyi agrárcég jutott jelentős forrás-
hoz 2022-ben, de főképp március-
ban a nyertes uniós támogatásokat 

listázó kormányzati portál adatbá-
zisa alapján. A kedvezményezett pá-
lyázók leginkább digitális, precíziós 
gazdálkodásra való átálláshoz, va-
lamint terménytárolók, - tisztítók 
és szárítók fejlesztéséhez, illetve 
élelmiszeripari modernizációhoz 
nyertek pénzt, ami a tervezett be-
ruházások költségét átlagosan fele-
részben fedezi, a többit önerőből kell 
hozzátenni a megvalósításhoz.
Az egyéni gazdálkodók számára 
megítélt legnagyobb összeg 466 

SZÜLÉS • A diszpécser instruált

Otthonszülés, 
kényszerből
BUDAI DÁNIEL

 Olyan gyorsan indult be 
a szülés április 10-én egy 
35 éves hódmezővásárhe-
lyi kismamánál, hogy a leg-
közelebbi rohamkocsi sem 
érkezett meg időben. Így a 
szegedi mentésirányítás az 
édesapát telefonon instruál-
ta, az ő segítségével hozták 
világra a gyermeket. 
 Az eset kapcsán Hangai József 
mentőtiszt elmondta, hogy a hason-
ló szituációk miatt fontos, hogy az 
irányításban nem diszpécserek, ha-
nem magasan képzett mentőtisztek 
és szakápolók dolgoznak, akiknek 
kompetenciája a szüléslevezetés. 
Ennek köszönhetően az anyukát és 
az újszülöttet is egészséges állapot-
ban szállították kórházba a kiérkező 
szakemberek.
A mentésirányítás munkatársa te-
lefonon keresztül segítette világra 
hozni egy 35 éves hódmezővásár-
helyi nő gyermekét. A szülés olyan 
gyorsan indult be az anyukánál, 
hogy a vásárhelyi esetkocsi és a sze-
gedi újszülött rohamkocsi sem ért 
ki a helyszínre időben. Így az apuka 
egy mentőtiszt telefonos instrukciói 
alapján folytatta le otthonukban a 
szülést.
Az esetkocsi akkor érkezett meg, 
amikor a gyermek megszületetett. 
Az apuka már az anyuka mellkasára 
helyezte a gyermeket. Ők már csak 
az újszülött és a kismama ellátását 
végezték. Ezt követően mindkettőt 
egészségesen szállították kórházba, 

nyilatkozta a Vásárhelyi TV-nek 
Hangai József mentőtiszt, aki ki-
emelte, hogy a mentésirányításban 
nem diszpécserek dolgoznak, ha-
nem képzett mentőápolók és men-
tőtisztek, akiknek kompetenciája a 
szüléslevezetés. Ettől függetlenül 
nem könnyű feladat egy családtagra 
hagyatkozva koordinálni a folyama-
tokat.
Úgy mondta, ilyenkor a diszpé-
cser becsukja a szemét és maga elé 
képzeli  a szituációt. Próbálja a leg-
nagyobb szakmai hatékonysággal 
végezni a munkáját és nyugalmat 
árasztva virtuálisan a kezét fog-
va végig vezetni az eseményeken. 
A mentőtiszt hozzátette, hogy a 
hasonló esetek nem gyakoriak, de 
évente 3-4 otthonszülést levezé-
nyelnek az Országos Mentőszolgálat 
szegedi mentésirányításában dolgo-
zó bajtársai. „Remélem legközelebb is 
magával fogunk szülni!” – búcsúzott 
tréfásan a mentősirányítótól a bol-
dog családfő. 

A GYERMEK ÉS ÉDESANYJA IS EGÉSZSÉGES 
(A KÉP ILLUSZTRÁCIÓ)

MÁV • Biztonsági kampányt indított a vasúttársaság

Figyeljünk az átjárókban

millió, a legkisebb 39 millió forint 
volt.
Mellettük az alábbi cégek a követke-
ző összegeket nyerték:
• Flamand Pékáru Kft. 104 millió 

forint
• Vásárhelyi Róna Kft. 239 millió 

forint
• Merinó Juhtenyésztő Kft. 46 mil-

lió forint
• Gorzsai Mezőgazdasági Zrt. 185 

millió forint 

BUDAI DÁNIEL

 Vasútbiztonsági kam-
pányt indított a MÁV-START 
Zrt., mivel a kötöttpályá-
hoz kapcsolódó balesetek 
száma számottevően meg-
nőtt az elmúlt években. Míg 
Csongrád-Csanád megyé-
ben 2020-ban egyetlen vas-
úti átjárós szerencsétlenség 
sem történt, 2022. első ne-
gyedévében ez a szám már 4 
volt. 
 Az állami vasúttársaság a negatív 
tendencia megállítása érdekében 
plakátokkal és figyelemfelhívó vi-
deókkal igyekszik biztonságos köz-
lekedésre inteni a járművezetőket 
és gyalogosokat, hogy ne történjen 
több, a mindszentihez hasonló tra-
gédia.
A vasúti baleseti statisztika idén 
drasztikus emelkedést mutat, keve-

sebb, mint kétnaponta történik bal-
eset a KRESZ szabályok megszegése, 
vagy a közlekedők figyelmetlensége 
miatt. Idén már 30 ember vesztette 
életét vasúti átjáróban vagy tiltott 
helyen tartózkodva. Ennek a ten-
denciának a megfékezése érdekében 
figyelemfelkeltő kampányt indított 
a MÁV.
Biber Anett, a MÁV-Start Zrt. saj-
tószóvívője elmondta, minden esz-
közükkel szeretnék megállítani ezt 
a tendenciát. Azt gondolják, hogy 
mivel két szereplős minden baleset, 
nekik kell felhívni a figyelmüket 
arra, hogy a vasút veszélyes üzem 

és óvatosan kell megközelíteniük az 
átjárókat. Remélik, hogy a videók és 
plakátok segítségével ez tudatosul 
az érintettekben.
Az állami vasúttársaság online felü-
letein folyamatosan a vasútbizton-
sági felhívásokat tesznek közzé. Van 
olyan is, amelyben egy, már több 
gázolást átélt mozdonyvezető szólal 
meg.
Biber Anett a kampány kapcsán a 
Csongrád-Csanád megyei statisz-
tikákra kitérve elmondta, Csong-
rád-Csanád megye tekintetében 
ugyan az látszik mint országosan. 
2020-ban nem történt útátjárós 
baleset, tavaly kettő történt és idén 
már ennek a duplája, 4. A sajtószó-
vivő hozzátette, hogy folyamatosan 
próbálják bővíteni a fény-és hagyo-
mányos sorompóval ellátott vasúti 
átkelők számát, azonban ez a kor-
mányhivatal közlekedési hatóságá-
hoz tartozik, így a fejlesztéshez az ő 
engedélyük szükséges. 

NE HIGGYÜK AZT, HOGY MÉG ELŐBB 
ÁTÉRÜNK (KÉP: MÁV)
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KÖLTÉSZET • Érzékszerveiket kinyitva írták műveiket a vásárhelyi diákok

Képességeket fejlesztenek a versek
V. R.

 Mire való a vers? címmel 
játékos irodalomórán vehet-
tek részt a vásárhelyi gyere-
kek április 13-án délután a 
könyvtárban, ahol Molnár 
Krisztina Rita költő és Nyá-
ry Krisztián író a diákokat a 
költészet rejtelmébe, szép-
ségébe és nem utolsó sorban 
hasznosságába is beavatták. 
A versolvasás és -hallgatás 
ugyanis nagyban hozzájárul 
az empatikusabb, kreatívabb 
gondolkodáshoz, valamint 
a problémamegoldó képes-
séget is fejleszti. Az emberi 
civilizáció elképzelhetetlen 
líra nélkül.
 Molnár Krisztina Rita a költé-
szetről vallott, saját versével is meg-
örvendeztette a vásárhelyi fiatalokat 
az idei Költészet Napjához kapcso-
lódó rendhagyó irodalomórán a Né-
meth László Városi Könyvtárban.
Hogy a költészet mennyire élő és 
eleven, azt a Lisztből és a Németh 
László iskolából érkezett diákok 
bizonyították, akik némi instrukció 
után már verset írtak. Tették ezt úgy, 
hogy a különböző érzékszerveiket 

bekapcsolva felidézték élményüket 
egy kellemes utazásról.
Ez egy jó játék, nyilatkozta a Vásár-
helyi TV-nek Molnár Krisztina Rita. 
Jó dolog a lehető legtöbb mindent 
belesűríteni egy szövegbe és az más 
lesz, mintha hagyományos módon 
mondanánk el a történetet, akár egy 
érzést, akár egy gondolatot. Erre 
valóban rá lehet szokni, ami nem azt 
jelenti, hogy feltétlenül nagy költő 
lesz mindenkiből, de hogy verset írni 
nemcsak azért jó, hogy költő legyen 
az ember, mondta el véleményét.
Vers mindig is volt és ezután is lesz. 
Ezt már Nyáry Krisztián hangsú-
lyozta, akit a nagyközönség első-

sorban jeles költőink szerelmi életét 
feltáró, Így szerettek ők című soro-
zatával ismert meg. Az író szerint 
nem lehet elképzelni olyan emberi 
civilizációt, ahol nincs költészet. 
Aki olvas verseket, az véleménye 
szerint olyan, mintha egyfajta edzést 
végezne, csak ezt az elméjével teszi 
és nem a testével. Amit ezek segít-
ségével elér, hogy empatikusabban, 
kreatívabban gondolkodik, a prob-
lémamegoldó képessége nemcsak, 
hogy gyorsabb lesz, hanem olyan 
utakon juthat el a megoldásokhoz, 
amelyek nem a szokványos utak. 
Ezeket a költészet mind segíti.
Nyáry Krisztián ugyanakkor azt is 

ÍRÓK ÉS DIÁKOK EGYÜTT ALKOTTAK A KÖNYVTÁRBAN

Nem lesz könyvesbolt a belvárosban

 Május végéig lesz nyitva a Líra Könyvesbolt az Andrássy úton, utána 
már csak a másik üzletükben vásárolhatnak olvasnivalót az érdeklődők. 
Nyáry Krisztián, a Líra Könyv Zrt. Kreatív igazgatója a Vásárhelyi TV-nek 
elmondta, hogy az Andrássy úton nem volt elég vásárló, Hódmezővásár-
hely nem tudott két könyvesboltot eltartani, az emberek inkább a Tesconál 
lévő üzletükben vásároltak, ami országos trend. Még akkor is, hogyha 
vannak olyan városok, amelyek elbírnak kettő vagy akár három üzletet.
Hódmezővásárhelynél közrejátszik Szeged közelsége, könnyű megköze-
líthetősége és az ottani széles választék is, mondta. Ezen felül nem kedvez 
a vásárlóknak az sem, hogy az Andrássy úton sok parkolóhely szűnt meg 
az utóbbi években, rendkívül nehéz a környéken autóval megállni. De más 
tényezőknek is fontos szerepük van, úgy, mint a bérleti díj, a munkavál-
lalók fizetése, a logisztika. A nap végén pedig ezzel szemben áll a bevétel 
összege.
Az embereknek ennek ellenére van igényük a könyvekre. Ezt vallja a hód-
mezővásárhelyi, ám Angliában élő Papp Ágnes is, aki, ha hazajön, rend-
szeresen betér a könyvesboltba, mert mint mondta, ez egy nívós hely, 
ahonnan mindig sikerült beszereznie a ritkaságokat is. Az olvasás számá-
ra, mondta, egy életforma.
Nyáry Krisztián elmondta, a karantén időszak végét követően, amikor 
sokan rendeltek könyvet online, most nehéz időszak vár a könyvkiadók-
ra. Egyrészt visszatért az élet, ismét lehet színházba, moziba járni, ez is 
visszaveti a forgalmat, valamint roppantul megemelkedett a papír ára is.

kifejtette: minél nehezebb és keve-
sebb fogódzót tartalmazó történel-
mi korban él az ember, ahol nem 
egyértelműek a döntési helyzetek, 
annál többen találnak menedéket a 

lírában. Szerinte egy átlag magyar 
sok verset fogyaszt, csak nem veszi 
észre, mert például a dalszöveg is 
annak számít. 

KÖNYVBEMUTATÓ • A Bethlen legendás igazgatójára emlékeztek

In memoriam Földesi 
Ferenc Fjodor
V. R.

 Milyen volt tanárként, ve-
zetőként, kollégaként vagy 
akár családapaként? Ezekre 
a kérdésekre mind választ 
kaphatnak az érdeklődők, 
akik kezükbe veszik a Beth-
len korszakos igazgatójá-
ról, Földesi Ferencről szóló 
könyvet. A mintegy 30 visz-
szaemlékező által szerkesz-
tett kötet ünnepélyes bemu-
tatójára április 9-én került 
sor az intézmény olvasóter-
mében, amely erre az alka-
lomra zsúfolásig megtelt.
 Földesi Ferenc magyar-orosz 
szakos tanárként, majd igazgató-
ként is beírta magát a Bethlen Gábor 
Gimnázium történetébe. 1975-től 
egészen nyugdíjba vonulásáig, a 90-
es évek elejéig ő állt az intézmény 
élén, folytatva elődje, Grezsa Ferenc 
hagyományait. 
A Bethlent az emelte fel, ahogyan 
Földesi Ferenc mindig mondta: hogy 
a nemzeti elkötelezettség egy na-
gyon fontos dolog és búvópatakként 
megőrizte a régi református ha-
gyományokat is értékrendszerében, 
mondta Simon Ferenc, a Bethlen 
mesterpedagógusa. A korszak ate-
ista volt, tette hozzá, nem lehetett 
nyíltan hirdeti az evangélium igaz-

ságát. Földesi Ferenc ezt úgy tette, 
hogy a nemzeti elkötelezettség, 
amely a református egyház egyik 
fontos alapköve, ugyanakkor a 
hátrányos helyzetű, szegényeknek 
mondható, rossz helyzetben élőket 
támogatta.
Simon Ferencnek egykor felettese 
volt Földesi Ferenc, akinek kezei 
alatt generációk sora nőtt fel. Rárósi 
Anita színésznő is kifejezetten erre 
az alkalomra tért vissza 20 évvel ez-
előtti alma máterébe. 
Földesi Feri bácsi nekem azt jelen-
tette az iskolában, ami a színpadon 
Huszti Péter. Ő nekem óraadó taná-
rom nem volt, viszont helyettesíteni 
több alkalommal is jött az osztály-
ba. Amikor belépett a térbe, akkor 
megállt a levegő, olyan intellektust, 
szellemiséget hozott magával, olyan 
békét árasztott, hogy mindenki el-
csendesedett, nem lehetett nem rá 
figyelni- emlékezett vissza azokra 

az időkre.
Ehhez hasonló személyes emlékek 
kerültek abba a könyvbe, amely 
megjelenését elsősorban Földesi 
Ferenc második osztályának, az 
1968-ban érettségizett tanulóknak 
köszönheti. 
Molnár Péterné Szabó Éva azt me-
sélte, hogy Sipka Rózsa volt az öt-
letgazda, hogy emlékezzenek meg 
írásban, adjanak ki egy emlékköny-
vet, in memoriam Földesi Ferenc 
Fjodor címmel. Egykori diákok, pá-
lyatársak, sőt még osztálytársak is 
szerepelnek benne és a családtagok 
is leírták a hozzá fűződő emlékeiket. 
Nem szakmai, pedagógiai nagyságát 
törekedtek hangsúlyozni és méltat-
ni, hanem egyszerűen emberi olda-
láról szerették volna bemutatni.
A könyvben 30-an osztották meg 
emlékeiket Földesi Ferencről, aki-
nek tavaly domborművet is állítot-
tak egykori diákjai az iskolában. 

KIÁLLÍTÁS • Ember és állat együttélésének 
tárgyi emlékei a Tornyaiban

Állatok, ahogy 
elődeink látták
V. R.

 Országosan is ritkaságnak 
számít a Vásárhelyi Besti-
árium című kiállítás, amely 
a tárgyi kultúrán keresztül 
mutatja be, hogyan ábrázol-
ták eleink az állatokat- hívta 
fel a figyelmet a megnyitón a 
téma szakavatott képviselő-
je a Tornyai János Múzeum-
ban. A felvonultatott, közel 
100 néprajzi eszköz valós és 
mitikus lényeket egyaránt az 
érdeklődők elé tár, amelyek 
az őskortól egészen a 19. és 
20. századig elkísérték az 
embereket.
 A valóság és a képzelet világá-
ban is érezhetjük magunkat, hisz 
igazi állatok ebben a teremben, a 
szomszéd teremben pedig mitikus 
lények is helyet kapnak. Az őskortól 
egészen a 19. és 20. századig tekint-
hetjük végig, hogy az állatábrázo-
lások hogyan voltak jelen és milyen 
átalakulásokon mentek keresztül 
kultúránkban, mondta Dr. Kis And-
rea alpolgármester. 
Professzor Dr. Vígh Éva, a Magyar 
Tudományos Akadémia állatszim-
bolika szakértője szerint országosan 
is egyedülálló ez a válogatás, mert 
bár évezredek óta az ember együtt 
él az állatokkal, mégis kevés a velük 

kapcsolatos kiállítás. A mitológia és 
a vallás szintjén is az ember erköl-
csi tulajdonságait, erényeit, vétkeit, 
illetve az emberek közötti kapcso-
latok milyenségét próbálták az ál-
latokkal megmagyarázni, mondta a 
Vásárhelyi TV-nek.
A közel 100, korábban még soha nem 
láthatott tárgyakat is felvonultató 
kiállítást Terendi Viktória, a Tor-
nyai János Múzeum néprajzkutatója 
álmodta meg. Elmondta, hogy egy 
hatalmas csapatmunka eredményét 
láthatják az érdeklődők, kezdve 
a falakon ívelő indáktól, amelyek 
most kivételesen nem a vásárhe-
lyi motívumkincsből táplálkoztak, 
hanem a középkori kódexek világát 
igyekeztek megidézni. De a táblák, 
és a restaurátorok által gyönyörű-
en helyreállított műtárgyak is ide 
sorolhatók. A díszes iniciálék pedig 
a vásárhelyi Szabó Klára Petra kép-
zőművész keze nyomát dicsérik. 
A Nemzeti Kulturális Alap és az 
önkormányzat is támogatta a kiál-
lítást, amely egészen szeptember 
végéig várja a látogatókat a Tornyai 
János Múzeumban. 
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KOSÁRLABDA • Az 5. helyet szerezhetik meg a vásárhelyiek

Búcsú a negyeddöntőben
BOROS TAMÁS

 Tisztességgel helytállt a 
negyeddöntős párharcban a 
Bodrogi Bau Vásárhelyi Ko-
sársuli a debreceni DEAC U23 
előtt, ám a legjobb 8 a végál-
lomást is jelentette, már ami 
a bajnoki cím felé vezető utat 
illeti. A bajnokság még nem 
ért véget a csapatnak, az 5. 
hely megszerzése most a cél. 
 Kifejezetten biztatóan játszott a 
párharc második és harmadik mecs-
csén a Kosársuli, azonban az utóbbi 
összecsapást a hajdúsági városban a 
DEAC nyerte, így a negyedik mecs-
csen az úgymond életben maradás 
volt a tét a vásárhelyiek számára 
április 15-én. 
A kezdés előtt dr. Elek Andrásra, a 
Kosársuli tavaly április 17-én el-
hunyt alapító elnökére emlékezett a 
csarnok – talán Bandi bá’ is öröm-
mel nézte fentről, hogy szép szám-
mal látogattak ki a nézők a nagy-

pénteki meccsre, írta a vásárhelyi 
csapat honlapja.
A negyedik összecsapás második 
félideje már sajnos egyáltalán nem 
a vásárhelyiek szája íze szerint 
alakult. A harmadik és negyedik 
negyedet 37 ponttal nyerte meg a 
DEAC. Utasi Gábor is azt emelte ki 
az összecsapás után, hogy jobban 
bírta a DEAC, míg a Kosársuli pedig 
elfáradt.

Bodrogi Bau  
Vásárhelyi Kosársuli-DEAC U23 

67-100  
(24-18, 19-21, 10-33, 14-28)

A Kosársuli célja így az 5. hely meg-
szerzése lehet. Az 5-8. pozíciók 
eldöntéséért az első párharcot a 
Kecskemét ellen játssza a csapat. A 
párharc első mérkőzésére lapzár-
tánk után kerül sor. 

VOLTAK JÓ PERIÓDUSAIK A VÁSÁRHELYIEKNEK (FOTÓ: VASARHELYIKOSARSULI.HU)

VÍVÁS • A fegyvernem legjobb magyarja 
volt a világbajnokságon

Főtáblára jutott  
Papp Jázmin

B. D.

 A vásárhelyi Csomorkány 
SE kadet válogatott tőrvívója 
104 induló versenyében bi-
zonyított Dubaiban.
 Női tőrben a kadet korosztály-
ban ezüstérmet nyert Papp Jázmin 
az újvidéki Európa-bajnokságon. 
Az azért sejthető volt, hogy ezt az 
eredményt lehetetlen megismételni 
a még erősebb mezőnyű világbaj-
nokságon. A magyar kerettagok kö-

zül a vásárhelyi sportoló szerepelt a 
legjobban, már a csoportküzdelmek 
során is ő volt kimagasló formában. 
Ötször győzött, és csak egy, a végel-
számolásnál is előtte végző ameri-
kaitól kapott ki.
A 64-es főtáblán előbb legyőzte 
15:10-re az egyiptomi Hamzát, ezt 
követően viszont a 32-ben a német 
Zoni 15:10-zel búcsúztatta. 
Ezzel a teljesítményével legjobb ma-
gyarként a 20. helyen végzett Papp 
Jázmin. 

IMPOZÁNS MEZŐNYBEN SZEREPELHETETT PAPP JÁZMIN DUBAIBAN

SZABADIDŐSPORT • Ismét több százan futottak Vásárhelyen

VII. Hód-Futófesztivál
MUNKATÁRSUNKTÓL

 A Hód-Mentor SE hetedik 
alkalommal szervezte meg a 
Hód-Futófesztivált. A spor-
tesemény egyben a Vásárhe-
lyi Sport Próbák sorozat 10. 
fordulója volt.
 Közel 300-an jelentkeztek az idei 
versenyre, mondta a Hódpressnek 
Vári Beáta, a verseny szervezője. 
Voltak már korábbi években többen 
is, de most szeles, borús idő volt. 
Azért rendezik egyébként ilyenkor 
a versenyt, mert húsvétkor több 
idejük van az embereknek, és sokan, 
akik vásárhelyiek, de már nem itt 
laknak, ez idő tájt jönnek megláto-
gatni a családot.
A műsort a Hódmezővásárhelyről 
származó népszerű sportriporter és 
futó, Kandó Tamás konferálta. Az 
eseményen felszólalt Márki-Zay Pé-
ter polgármester is, aki Hódmező-
vásárhely turisztikai értékeit emelte 
ki. Emellett a futást, mint életfor-
mát, sportolást is dicsérte, annak el-
lenére, hogy azt is elmondta, ő maga 
nem nagy futó, de a családjából öten 
is neveztek a rendezvényre.
Vári Beáta elárulta, hogy a futásnál 
mindig fokozatosan kell a célokat, a 
távot növelni, mert ha sokáig inak-
tívak vagyunk, akkor nem lehet egy-
ből világmegváltó tervekkel előállni. 
Mindennek az alapja a jó futócipő, 
ami alkalmazkodik a terephez is. 
De a fokozatosság is, ami azt jelen-
ti, hogy ha valaki egy futókört tud 
2 hónap alatt lefutni, az is jó lehet. 
Sokszor száz méterrel kezdik az 
emberek, utána kétszáz métert gya-
logolnak. Ráadásul fontos a jó test-
tartás, hogy a lábak hogy érkeznek 
le a földre, mekkora a térd terhelése 
és jó néhány egyéb fontos dolgot is 

nézni kell.
A  versenyen a 3,2 km-es, 7 km-es 
(ahol 83-an indultak), 14 km-es 
(42-en indultak), és félmaratoni 
(59-en indultak) távok abszolút első 
3 női és férfi helyezettje éremdíja-
zásban részesült, míg az 500 m-es 

A KÜLÖNBÖZŐ TÁVOKON ÖSSZESEN MINTEGY 300-AN ÁLLTAK RAJTHOZ

NEM LEHET ELÉG KORÁN KEZDENI A SPORTOS ÉLETMÓDRA NEVELÉST

és 1000 m-es távon minden induló 
édességet kapott. A rövid távokat 
gyerekeknek találták ki, a legfiata-
labbak az épp hogy járni tudó, 1,5-2 
éves kicsik, természetesen a szüle-
ikkel. Helyesbítünk!

HELYESBÍTÜNK! ÁPRILIS 8-I SZÁMUNKBAN BESZÁMOLTUNK A GYARMATI-KUPA 
ÚSZÓVIADALRÓL, MELYEN 33 CSAPAT VETT RÉSZT, ÉS MELYET A NICS-HSÚVC CSAPATA 

NYERT MEG, MÍG A HÓD ÚSZÓ SE A NEGYEDIK LETT. AZ ITT LÁTHATÓ KÉP ALÁ AZT ÍRTUK, 
HOGY AZON A NICS-HSÚVC CSAPATA LÁTHATÓ, DE EZ CSUPÁN ELÍRÁS VOLT A RÉSZÜNKRŐL, 

MERT AHOGY LÁTHATÓ IS, A KÉPEN A HÓD ÚSZÓ SE CSAPATA SZEREPEL. HIBÁNKÉRT SZÍVES 
ELNÉZÉSÜKET KÉRJÜK.

VISZONT, HA MÁR HIBÁZTUNK, ÁLLJON ITT EGY, KOHÁN PÉTER ÁLTAL KÉSZÍTETT KÉP A NICS-
HSÚVC CSAPATÁRÓL IS A IX. GYARMATI KUPA ESEMÉNYÉRŐL.
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EGÉSZSÉG • Három, műtüdővel kezelt kismama mehetett haza

Mind meggyógyultak
BOTTYÁN RÓBERT

 Gyógyultan távozott 
otthonába a Szegedi Tu-
dományegyetem Sze-
gedi Tudományegyetem 
Szent-Györgyi Albert Klini-
kai Központ Anesztezioló-
giai és Intenzív Terápiás In-
tézet Intenzív (SZTE SZAKK 
AITI) Osztályáról először az 
a két kismama, akiket 2021 
decembere és 2022 februárja 
között a koronavírus-jár-
vány okozta súlyos tünetek 
következményeként ECMO 
gépek segítségével mű-
tüdőre kapcsolva láttak el a 
Szegedi Tudományegyetem 
Szent-Györgyi Albert Kli-
nikai Központ munkatársai. 
A sort 2022 áprilisában egy 
harmadik, szegedi anyuka 
folytatta. Őt több mint 100 
nap után engedték haza, tá-
jékoztatta szerkesztőségün-
ket a Szegedi Tudomány-
egyetem Sajtóosztálya.
 ,,Az édesanya koronavírusos 
volt, amikor a gyermeke még 2021 
decemberében világra jött, tünetei 
ezt követően súlyosbodtak. Először 
a COVID-Intenzív Osztályra került, 
állapota azonban a szakszerű és 

gondos kezelés ellenére folyamato-
san romlott. A kismama ezért átke-
rült az SZTE SZAKK AITI, Intenzív 
Osztályára, ahol 70 napig tartó, 
ECMO-gép segítségével műtüdő ke-
zelést végeztünk. Ezt követően pár 
hétig szükséges volt a lélegeztetése, 
majd hosszú napokig készültünk 
arra, hogy fokozatosan felébresz-
szük” – idézte fel a történteket Prof. 
Dr. Babik Barna, az SZTE SZAKK 
Aneszteziológiai és Intenzív Terápi-
ás Intézet igazgatója.
A professzor a nem mindennapi 
esetek kapcsán kiemelte: a szakmai 

kihívás mellett egyszerre volt lelki-
leg felemelő és megterhelő, hogy a 
műtüdővel kezelt kismamák mind 
a hárman közvetlenül azelőtt, hogy 
súlyos állapotba kerültek volna, éle-
tet adtak harmadik gyermeküknek. 
Elmondta, a gyógyító személyzet 
számára is csodálatos élmény volt, 
ahogyan visszataláltak az életbe az 
anyukák, és telefonjukat erőtlenül 
forgatva rácsodálkoztak legkisebb 
babájukra, akiket hazamenetelük-
kor életükben először ölelhettek 
magukhoz. 

HAZAMEHETTEK A CSALÁDJUKHOZ (FOTÓ: SZTE SAJTÓ)

HORGÁSZAT • Jó napjuk volt a vásárhelyi horgászoknak 

2 méter, 54 kiló
SOÓS KATA

 Rekordlistás halakat, ösz-
szesen tizenegy harcsát fo-
gott ki az Atkai Holt-Tiszá-
ból hat nap alatt egy 
vásárhelyi baráti társaság. A 
legnagyobb harcsa két méter 
hosszú, és 52 kg volt. A töb-
bi „horogra akadt” ragado-
zó hal is brutális nagyságú 

fogásnak számít: 23-44 kg 
között mozgott a súlyuk.
 Az idézőjeles horogra akadás 
valóban a realitás, mert a harcsák 
a mérlegelés, és a fotózkodás után, 
kaptak egy fertőtlenítést a horog ál-
tal ütött sebükre, és mentek is vissza 
úszkálni, ahogy Gózon Zsolt mond-
ta, visszakapták a szabadságukat. 
Zsolt 8 éves kora óta a horgászat 
szerelmese, a szintén vásárhelyi 
Csököly Sándor barátjával 30 éve 

horgásznak együtt. Ilyen hatalmas 
fogások után pedig köszönettel fo-
gadták a horgász világ krémjének 
gratulációt. 
„Ezeket a harcsákat úgy kell elkép-
zelni, mint az édesvízi cápákat. Este 
indulnak vadászni, nála gyengébb 
halakra, ezt kihasználva mi csalihallal 
horgásztunk rájuk. 80 dekás- 1 kg-os 
csalihalakkal sikerült kifognunk ezeket 
a rekord nagyságú harcsákat”- me-
sélte a siker titkát Gózon Zsolt. 

2 MÉTERES, 54 KILÓS HARCSA IS  
A HOROGRA AKADT

A HALAKAT VISSZAENGEDTÉK A VÍZBE IGAZÁN JÓ NAPJA VOLT GÓZON ZSOLTNAK 
ÉS CSÖKÖLY SÁNDORNAK

HÚSVÉT • Németországból eredő hazai 
hagyományt elevenítettek fel

„Tojásfákat” 
díszítettek
BOROS TAMÁS

 Néhány lelkes önkéntes és 
gyermek állított, majd díszí-
tett „tojásfákat” a Tájháznál 
még húsvét előtt, április 15-
én. A pandémia miatt 2019 
után lehetett ismét megren-
dezni ezt az eseményt.
 Színes forgatag, később feldíszí-
tett fák fogadták azokat, akik ellá-
togattak a Népművészeti Tájházhoz. 

Magyarországon régóta hagyomány 
a tojásfa díszítés, és a karantén, 
2019 után ismét Vásárhelyen is hó-
doltak ennek a szokásnak.
Pető Zsuzsanna ötletgazda a Hód-
pressnek elmondta, hogy ő maga is 
több helyen látta ezt a szép hagyo-
mányt országszerte és a megyében 
egyaránt, ezért gondolta azt, hogy 
ideje lenne Hódmezővásárhelyen 
is megvalósítani. A hagyomány el-
mondása szerint egyébként Német-
országból eredeztethető. 


